
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 29. september 2022 

 

Tid: 17.00 til 20.00 
skolebestyrelsesmøde 
Der er mad. Forskellige salater.  
Mødes på jydeholden 4, sal 4 
- 17.00 til 19.00 fælles med 

områdets skolebestyrelsen 
- 19.00 til 20.00 vores lokale 

skolebestyrelse. 
 

 

  

Mødedeltagere: Thomas (medl.), Else Marie (medl.), Anja (Medl.), Jeppe (Medl.), Magnus (Medl.). 
Nadine (KKFO-forældreråd), Charlotte (medarb.), Karina (medarb.). Vigga og Frida (Elevr.). Jan 
(KKFO-leder), Anders W. (souschef) og Max (skoleleder).   

BEMÆRKNINGER 
Fra 17.00 til 19.00 fælles: Overskrifterne; at være ny i en skolebestyrelse samt skolebestyrelsesarbejde generelt. 

1. Godkendelse • Godkendelse af dagsorden. 

2. velkommen • Else Marie byder velkommen – til alle og særligt til nye. 
Link der gerne må kigges på:  
https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/grundkursus-ansvar-og-opgaver-

i-skolebestyrelsen-9-11/ 
3. Princippet for brug af 

mobiltelefon mm.  
- Bilag 1, udkast til 

princip fra 
arbejdsgruppen.  

• Vi skal drøfte princippet og beslutte det eller beslutte ændringer til et 
endeligt princip.  

o Princippet er et minimums-princip, da det kun omhandler 
mobiltelefoner. Det betyder, at det på mange måder er 
fortsættelse af det der allerede er præcedens på de fleste 
årgange.  

o Forskellige forslag – herunder blandt andet om det alene 
er telefon, om ”som udgangspunkt” betyder, at lærerne 
har mandat til at beslutte og om der mangler noget om 
tilstedevær – blev drøftet. 

o Et konkret forslag er: ”Den mobilfriskole gælder også 
elever, der har udetilladelse.” 

o Skal det måske hænges sammen med andre af vores 
principper, herunder fx værdiregelsættet. 

o Konkret forslag: ”I forbindelse med ekskursioner og 
lejrskoler vil teamet altid melde ud, hvad den konkrete 
ramme er.” 

o Der spørges ind til et mere værdibaseret blik på den 
digitale dannelse. 

o Det skal præciseres hvad der er skolens og KKFOens rolle i 
det her – er det begge enheder der skal indsamle 
telefonerne. Fjern eventuelt opbevarings-sætningen, 

https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/grundkursus-ansvar-og-opgaver-i-skolebestyrelsen-9-11/
https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/grundkursus-ansvar-og-opgaver-i-skolebestyrelsen-9-11/


 

således at KKFOen ikke bliver pålagt at skulle indsamle 
telefoner. 

o Kunne en skabelonen for princippet være: Baggrund-
Formål-Princip, med et meget kort princip. 

o Der ytres ønske om, at lige netop dette princip skal være 
ret præcist. Og at der arbejdes med formål og dannelse i 
andre principper. 

o SmartWatches? Der er flere som giver udtryk for, at bør 
inkluderes i princippet. Men andre er bekymret for om det 
kan virke mere indgribende for den enkelte elev. 

o Der er ved afstemning en overvejende hældning til, at 
SmartWatches skal indarbejdes i princippet. 

o Der er ved afstemning en overvejende hældning til, at der 
ikke skal nævnes flere digitale devices. 

o Else Marie tilretter princippet med henblik på godkendelse 
på næste møde den 11. oktober. Der skal på dette møde 
også drøftes kommunikation af princippet. 

4. Trivselsforældremødet • Anders og Max er tovholder. Er der andre der vil være med? 

• Det er den 11.10. 2022 – efter SB - mødet. 
o Nadine ønsker også at være med i gruppen. 
o Max indkalder til næste møde. 

5. Lærernes dag 5. oktober • Max orienterer og der besluttes. 
o Max har den med Lise. 

6. Orientering • Byggeriet – plan og status.  
o Der er synligt at der sker meget nu. Og mange steder er 

det projekter, som ikke har noget med skolen at gøre. Så 
der er pres på trafikforholdene. 

o Der er også stort pres på trafiklysene ved skolen. 
o Der kommer en udmelding om, at forældre så vidt muligt 

bør undgå at aflevere i biler. 
o Else Marie forslår at der laves proaktiv kommunikation 

med præcisering af hvor man bør aflevere sit barn hvis 
man skal køre i bil. Og foreslår, at Max skriver til 
forældrene og bestyrelsen skriver til forvaltningen. 

o Thomas foreslår, at det også skrives ud i lærernes 
ugebreve. 

o Genhusning – der er ingen endelig plan endnu. Bestyrelsen 
v. Else Marie skriver et brev til forvaltningen og vil overveje 
at invitere til et møde. Der er stor bekymring for 
genhusningen. 

• De forskellige trivselsrapporter orienteres om, børnesundhed samt 
den nye fra UVM.  

o Udsættes 

7. Nyt fra … Nyt fra: 

• Elever – ikke noget nyt. 



 

• KKFO-råd – ude-arealer bekymrer i forhold til det kommende byggeri. 

• Bestyrelsen – Intet nyt. 

• Personale – Intet nyt. 

• Ledelse – der kommer måske invitationer ud til kommende 
ansættelsessamtaler. 

8. Punkter fremadrettet? Er der nogle bud på hvilke punkter til fremtidige møder? 

9. Evt. • Else Marie foreslår at nogen her fra bestyrelsen bidrager til 
planlægningen af næste kommende område-skolebestyrelsesdag. 
Max vil gerne og skriver ud om der er andre, som vil være med. 

 


